
حس��ن روحانی، رئیس جمه��وری ای��ران، که برای 
شرکت در اجلاس سران کشورهای ساحلی دریای خزر 
به آستاراخان روسیه سفر کرده است روز گذشته مورد 
استقبال رسمی »ولادیمیر پوتین« همتای روس خود 

قرار گرفت. 
رئیس جمهوری، سپس در سخنانی در این اجلاس 
بر ضرورت همکاری جمعی و سرمایه گذاری مشترک 
کشورهای حاشیه خزر تأکید کرد و گفت: ما نباید اجازه 
دهیم امنیت این دریا و سواحل آن به متغیرهایی جدا از 
منافع جمعی و مشترک کشورهای ساحل آن وابسته 
شود. به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین »حسن 
روحانی« در چهارمین اجلاس سران کشورهای ساحلی 
دریای خزر که در شهر آس��تاراخان روسیه برگزار شد، 
اعلام کرد که دریای خزر باید »مرکز توسعه و رفاه« شود؛ 
دریای خزر باید »نماد صلح و امنیت« باشد و دریای خزر 
باید سمبل »همکاری ملت های« ما باشد. وی همچنین 
تأکید کرد: برای این منظور شایسته است به این موضوع 
بیندیش��یم که چگونه بخش بزرگ��ی از این پهنه آبی 
بی نظیر را به عنوان »پهنه آبی مشترک« برای استفاده 
همگان و تضمین دریانوردی آزاد، مشترک نگه داریم؛ 
و این مجموعه را با همکاری های جمعی و مشترک به 

سوی »توسعه و رفاه«، و »صلح و امنیت« سوق دهیم. 
حسن روحانی در ادامه سخنان خود با اشاره به تعیین 
رژیم حقوقی دریای خزر گفت: »وظیفه مشترک ما در 
این جا، در کن��ار رایزنی برای نزدیک��ی مواضع در رژیم 
حقوقی و تحدید حدود و دس��تیابی به همکاری های 
بازرگانی و اقتص��ادی، ایجاب می کند ت��ا دریای خزر، 
به عنوان کانونی که م��ا را با وجود زبان ه��ا، ملیت ها و 
دیدگاه های مختلف، پیرامون خود جمع کرده اس��ت، 

مورد توجه ویژه قرار گیرد.«
حس��ن روحانی همچنین به ظرفیت ه��ای دریای 
خزر در حوزه های گردش��گری و توریسم، کشتیرانی 
تجاری و تفریحی، ماهیگیری و ش��یلات اش��اره کرده 
و گفت: »اول این ک��ه تبدیل دریای خزر ب��ه نمادی از 
توس��عه و همکاری و مرکزی برای دوستی و پیشرفت 
از بزرگترین اقداماتی خواهد ب��ود که این نعمت الهی 
را برای نس��ل های بعدی ما حفظ کرده و زمینه را برای 
ایجاد رفاه و توسعه در سواحل این دریا به عنوان یکی از 
پیشرفته ترین و باشکوه ترین سواحل دنیا، با جاذبه های 

فراوان و منحصربه فرد گردشگری و توریسم، کشتیرانی 
تجاری و تفریحی، ماهیگیری و ش��یلات و به خصوص 
سرمایه گذاری های مش��ترک آماده می سازد. برای این 
منظور، ضرورت می یابد کشورهای ساحلی به همکاری 
جمعی و سرمایه گذاری مش��ترک روی آورند و به جای 
اقدامات انفرادی، فعالیت های جمعی را مبنای اقدامات 
خود قرار داده و بپذیرند که تعاملات جمعی، بهره وری 
بیشتری را در اختیار همگان قرار خواهد داد. تحقق این 
مهم، مستلزم آن است که در حوزه های گوناگون، نفع 
مش��ترک را تعریف کنیم، نهاد مشترک را سازماندهی 
کنیم، و با س��رمایه گذاری مشترک، پیش��رفت کار را 

سامان دهیم.« 
رئیس جمهوري با تأکید بر این ک��ه دریای خزر باید 
مرکز توس��عه و رفاه باش��د، گفت: »من اعلام می کنم 
که دری��ای خزر بای��د »مرکز توس��عه و رفاه« ش��ود؛ 
دریای خزر باید »نماد صلح و امنیت« باش��د؛ و دریای 
خزر باید س��مبل »همکاری ملت های« ما باشد. برای 
این منظور شایس��ته اس��ت به این موضوع بیندیشیم 
که چگونه بخش بزرگ��ی از این پهنه آب��ی بی نظیر را 
به عنوان »پهنه آبی مش��ترک« برای استفاده همگان 
و تضمین دریانوردی آزاد، مش��ترک نگ��ه داریم؛ و این 

مجموعه را با همکاری های جمعی و مشترک به سوی 
 »توس��عه و رف��اه«، و »صل��ح و امنیت« س��وق دهیم. 
حفاظت محیط زیس��ت دریای خزر یکی از محورهای 
سخنرانی حسن روحانی در این اجلاس بود. وی گفت: 
»تدوین و اجرایی شدن کنوانسیون تهران و همچنین 
پروتکل های الحاقی به آن توس��ط کشورهای ساحلی 
دریای خزر صورت گرفته است؛ ولی ما نیازمند توجهی 
بیش از این، به حفاظت از محیط زیس��ت آسیب پذیر 
و ش��کننده و منابع زنده آبی منحصربه فرد دریای خزر 
هستیم. در این زمینه لازم است در کلیه طرح های ملی و 
منطقه ای، اصل خدشه ناپذیر لزوم رعایت استانداردهای 

زیست محیطی را مدنظر قرار دهیم.« 
وی همچنین بر دو عامل س��رعت و دقت در تدوین 
کنوانس��یون رژیم حقوقی دریای خزر تأکید کرده و 
گفت: »رژیم حقوقی جام��ع و پایدار را آن گونه تدوین 
کنیم که نسل های آینده، فارغ از هرگونه دلمشغولی، 
بر طراحان و امضاکنندگان، درود فرستند. اعتقاد دارم 
که تدوین این کنوانس��یون، باید با دو عامل »دقت« و 
»س��رعت« پیش رود و نتایج حاصله از آن، به ویژه در 
»تحدید حدود مناطق دریایی در سطح« و همچنین 
»تعیین محدوده های بس��تر و زیربستر«، پاسخگوی 

انتظارات افکار عمومی بوده و نیازهای مردم کشورهای 
س��احلی و مصالح جمعی آنان را برآورده س��ازد. من 
به عنوان رئیس کش��وری که نیمی از ساحل نشینان 
این دریاچه در آن ساکن است و هزاران  سال با دریای 
خزر و مسائل آن پیوند خورده است، اعلام می دارم که 
تنها راه نیل به صلح و ثبات و توسعه پایدار در منطقه، 
توجه ب��ه مصالح بلندمدت و منافع همه کش��ورهای 
س��احلی دریای خزر و رعایت اصل »اتف��اق آراء« در 
کلیه تصمیمات متخذه است. ما اعتقاد داریم که نظام 
حقوقیِ جامع و پایدار، باید براس��اس اصول و موازین 
»حقوق بین الملل«، »منصفانه ب��ودن نتایج تحدید 
حدود« و انحصارِ: »حاکمی��ت«، »حقوق حاکمه« و 
 »صلاحیت« صرفاً به پنج کشور ساحلی ترسیم شود. 
همچنین ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روس��یه 
نیز در س��خنانی در این اجلاس با بیان این که دریای 
خزر میراث راهبردی پنج کشور ساحلی است، گفت: 
همکاری پنج کش��ور س��احلی خ��زر امنیت منطقه 
را تقویت و به توس��عه اقتصادی این کش��ور ها کمک 
می کند. وی با بیان این که کشورهای ساحلی خزر برای 
حفظ منابع و ثروت های آن در قبال نس��ل های آینده 
مسئولیت دارند، گفت: سران پنج کشور ساحلی خزر 
بیانیه ای را در پایان این اجلاس صادر می کنند که پایه 
و اساس کنوانسیون رژیم حقوقی دریای خزر خواهد 

بود. 
سه موافقتنامه بین 5 کشور حاشیه دریای خزر 

امضا شد
س��ه موافقتنامه همکاری با حضور سران پنج کشور 
س��احلی ایران، روس��یه، قزاقس��تان، ترکمنس��تان و 
جمهوری آذربایجان در شهر بندری آستاراخان روسیه 
امضا ش��د. به گزارش ایرنا، موافقتنامه های امضاش��ده 
شامل »حفاظت و بهره برداری بهینه از منابع آبی«، »آب 
و هواشناسی« و پیشگیری و »واکنش به وضع اضطرار« 

است. 
موافقتنامه های امضاشده بین وزرای 5 کشور حاضر 
در این اجلاس ازجمله وزرای کش��ور، راه و شهرسازی 
و همچنین مسئول محیط زیس��ت به امضا رسید. این 
موافقتنامه ها را عباس آخوندی وزیر راه و شهرس��ازی، 
عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور و حسین صالحی 

رئیس سازمان شیلات امضا کرده اند. 

روي خط خبرخبر
رئیس جمهوری در اجلاس سران کشورهای ساحلی دریای خزر: 

خزر را برای نسل های بعدی حفظ کنیم

www.shahrvand-newspaper.ir سه شنبه 8 مهر 1393 | سال دوم | شماره 2393

خبر

شهروند| دادستان کل کشور 
از رئیس جمه��وری درخواس��ت 
ک��رد ت��ا جلس��ات ش��ورایعالی 
فضای مج��ازی را تش��کیل دهد. 
س��یدابراهیم رئیس��ی دی��روز در 
حاشیه مراسم ختم والده محمود  
هاشمی ش��اهرودی درخص��وص 
تشکیل جلسه شورایعالی فضای 
مجازی گف��ت:  از اولی��ن اقدامات 
کاری ام در ای��ن دوره ای��ن ب��وده 

اس��ت که از آقای روحانی به عنوان رئیس شورایعالی 
فضای مجازی درخواست کردم تا جلسه شورایعالی 
فضای مجازی تشکیل شود.  وی با بیان این که بنا بر 
آیین نامه شورایعالی فضای مجازی جلسات این شورا 
باید زود به زود و حداقل یک بار در ماه تشکیل شود، 
اظهار داشت: از آقای روحانی از همین جا درخواست 
می کنم تا جلسه شورایعالی فضای مجازی را تشکیل 
جلس��ه دهد، چراکه مباحث بس��یاری در رسانه ها 
مطرح است و بسیاری از دوس��تداران انقلاب و نظام 
در این خصوص دغدغه دارند، این دغدغه ها می تواند 
در جلسات این ش��ورا مطرح شده و تصمیمی اتخاذ 
شود.  دادستان کل کش��ور در پاسخ به این سوال که 
آیا روسای قوای دیگر نیز می توانند ریاست جلسات 
شورایعالی فضای مجازی را برعهده بگیرند، بیان کرد: 
قانون ریاست این ش��ورا را برعهده رئیس جمهوری 
گذاشته است.  این مقام ارشد قضایی درباره تشکیل 
کمیته تأیی��د مصادیق محتوای مجرمان��ه نیز ابراز 
داشت: جلسات این کمیته هر 15 روز یک بار تشکیل 
می شود.  رئیسی در پاسخ به این سوال که آیا در این 
کمیته درباره فیلتر شدن وایبر و واتس آپ تصمیمی 
گرفته شده است، خاطرنشان کرد: رئیس قوه قضائیه 

دراین باره زمانی را تعیین کرده اند 
ک��ه در آن زمان تصمیم��ات لازم 
اتخاذ می ش��ود.  این درحالی است 
که هفته گذشته محمدباقر نوبخت 
در حاش��یه جلس��ه هیأت دولت 
درخص��وص نامه ق��وه قضائیه به 
وزارت ارتباطات مبنی بر فیلترینگ 
برخی شبکه های اجتماعی گفته 
ب��ود: واقعیت این اس��ت ک��ه در 
جمهوری اس��لامی ایران و در این 
نظام یک تفکر و رویکرد عملی برای تفکیک قوا وجود 
دارد و هر قوه ای نیز می تواند از اختیارات قانونی خود 
استفاده کند.  وی افزود: آنچه که قوه قضائیه پیگیری 
می کند، بر مبنای اختیارات قانونی خود است و دولت 
هم با توجه به تقید نس��بت به قانون م��داری تلاش 
می کند تا در جهت اج��رای قانون گام ب��ردارد و در 
این ارتباط حتما مذاکراتی صورت خواهد گرفت که 
آنچه قانون اجازه می دهد را اجرا کند.   نوبخت البته 
گفته بود: ما مذاکرات بین دو ق��وه  قضائیه و مجریه 
را در مواجهه با بحث فیلترین��گ و پهنای باند مورد 
توجه قرار خواهیم داد، بع��د از این که این مذاکرات 
به نتیجه برس��د درباره  آن اطلاع رس��انی های لازم 
را انجام خواهی��م داد.  با این حال هنوز بس��یاری از 
اختلاف نظرها در مورد مصادیق مجرمانه در فضای 
مجازی بین برخی دستگاه های مسئول وجود دارد اما 
روز گذشته خبر دیگری منتشر شد که از بهره برداری 
از اولین نرم افزار فیلترینگ هوشمند حکایت می کرد. 
گویا در این نرم افزار به دلی��ل امکان پالایش جزیي 
صفحات و ریزدانگي، پالایش صرفاً بر صفحاتي اعمال 
مي شود که به دلیل محتواي نامناسب نیاز به پالایش 

دارند و نیازي به بستن کل دامنه نیست. 

درخواست دادستان کل کشور از رئیس جمهوری

شورای عالی فضای مجازی را تشکیل دهید

رويداد

شهروند| آشکار شدن پرونده 
س��ه هزار میلی��اردی، موج��ب 
مطرح شدن اس��امی تعدادی از 
مدیران دولت دهم ش��د. اسامی 
که برخی از آنها دستگیر و محکوم 
شدند و برخی هم با آشکار شدن 
تخلفات از کش��ور ب��ه بهانه های 
مختل��ف خارج ش��دند. خاوری، 
مدیرعامل سابق بانک ملی یکی از 
همان اسامی بود که چند روز بعد 

از مطرح ش��دن نامش در رسانه ها به عنوان یکی از 
متهمان به بهانه مأموریت از کش��ور خارج شد و تا 
مدت ها خبری از امکان زندگی او در دسترس نبود، 
تا این که عکس های او در خانه اش در کانادا، فضای 
مجازی را پ��ر کرد. با این اتف��اق اما پی گیری های 
مس��ئولان آغاز و پای پلیس اینترپل به میان آمد. 
اگرچه حکم قضایی خاوری اعلام شد و اینترپل هم 
قول پی گیری داد اما همچنان این مدیر دوتابعیتی 
احمدی نژاد آزادانه در کان��ادا گذر زمان می کند و 
این مسأله نیز به تأیید مسئولان رسیده است. در 
همین زمینه جانش��ین فرمانده نیروی انتظامی 
روز گذش��ته از تأیید پلیس کان��ادا درباره حضور 
خاوری در کانادا خبر داده اس��ت. به گزارش ایلنا، 
سردار حسین اشتری در حاشیه سومین نشست 
تخصصی بین المللی ناجا در همین راس��تا گفت 
که هر زم��ان کانادا حکم بدهد، خاوری به کش��ور 
برگردانده می شود. س��ردار حسین اشتری درباره 
چگونگی روند پیگیری پرون��ده خاوری هم گفت 
که این پرونده دردست پیگیری است و با هماهنگی 
که بین پلیس و قوه قضائیه در رابطه با این موضوع 
و جود دارد، این موضوع با جدیت درحال پیگیری 

است. او تأکید کرد که پلیس کانادا 
تا مدت ها قبل قایل به این موضوع 
نبود که خ��اوری در این کش��ور 
حض��ور دارد اما درح��ال حاضر 
این موض��وع را پذیرفته و پرونده 

درحال بررسی است. 
اش��تری همچنین در حاشیه 
س��ومین نشس��ت تخصص��ی 
بین المللی ناجا درباره اس��ترداد 
مجرمین به کش��ور ه��م تأکید 
کرد که در رابطه با این موضوع ه��ر اندازه که بین 
قوه قضائی��ه و پلیس هماهنگی بیش��تری وجود 
داشته باشد، مجرمانی که مرتکب جرم می شوند، 
هزینه ه��ای س��نگینی را متحمل خواهند ش��د 
و اقداماتی ک��ه تاکنون صورت گرفت��ه نیز جنبه 
بازدارندگی بسیار مثبتی داشته است. او در همین 
راس��تا ادامه داد: »به صورت مستمر پرونده هایی 
درخصوص اس��ترداد مجرمین به کشور در دست 
پیگیری اس��ت که با همکاری و ارتباط ما با پلیس 
بین الملل به صورت مس��تمر پیگی��ری آنها ادامه 
خواهد داشت و با اقداماتی که تاکنون انجام داده ایم 
تا حدودی توانس��ته ایم از میزان ف��رار مجرمین از 
کشور جلوگیری کنیم و آن تعدادی که هم هنوز 
به کشور برگردانده نشده اند در دست پیگیری قرار 
دارند.« جانش��ین فرمانده نیروی انتظامی گفت: 
همین که پلی��س کانادا پذیرفته خ��اوری در این 
کشور حضور دارد، پیشرفت مهمی در این پرونده 
محسوب می ش��ود و هر اندازه که کش��ور کانادا با 
کشور ما در رابطه با بررس��ی این پرونده همکاری 
بیشتری داشته باش��د، به ما در رسیدن به نتیجه 

نهایی کمک خواهد کرد. 

جانشین فرمانده نیروی انتظامی: 

پلیس کانادا حضور خاوری در این کشور را پذیرفته است

سردار جزایری: 

 واشنگتن برای حضور مجدد 
در منطقه تغییر تاکتیک داده است

معاون ستادکل نیروهای مس��لح گفت:  براساس 
اطلاعات، اخب��ار و مجموعه تحلیل های��ی که ما در 
اختیار داریم ایجاد مدیریت و تجهیز لجستیک داعش 
و تروریست های منطقه توسط سرویس های بیگانه 
و در رأس آن آمریکایی ه��ا بوده اس��ت.   به گزارش 
فارس، سردار سیدمسعود جزایری با بیان این مطلب 
افزود:  این همکاری ها هنوز ه��م ادامه دارد و این که 
آمریکایی ها به بهانه مبارزه با داعش می خواهند با این 
گروه تروریستی مقابله  کنند، فریب افکارعمومی است 
و آمریکا با اقدامات گذشته خود نتوانست در منطقه 
آنطور که باید و ش��اید پایه های خود را محکم کند.   
سردار جزایری اضافه کرد: به نظر می آید آمریکا تغییر 
تاکتیک داده و به این وسیله تلاش می کند تا مجدداً 
نوعی حضور جدید را در منطقه ب��رای خودش رقم 
بزند.  وی درخصوص این که پنتاگون اعلام کرده است 
طرح استخدام فارسی زبان ها را در دستورکار قرار داده 
حال تحلیل شما چگونه اس��ت، خاطرنشان کرد:  از 
گذشته تا امروز این طرح تداوم داشته و آمریکایی ها 
و سرویس های جاسوسی خارجی تلاش می کنند با 
استفاده از زبان فارس��ی، اهداف و منویات خودشان 

به خصوص در مورد ایرانی ها را به دست آورند. 

فرمانده کل سپاه:  

 برخلاف عرصه خارجی 
جبهه انقلاب در داخل مشکل دارد

فرمانده کل سپاه پاسداران گفت:  یکی از مشکلات 
در جن��گ نرم با دس��تگاه های خودم��ان و برخی از 
مس��ئولان خودمان اس��ت. ابزار جنگ نرم در دست 
دشمن اس��ت اما در داخل خودمان بیشتر است.  به 
گزارش خبرگزاری میزان، سردار سرلشکر جعفری 
افزود: یک��ی از تفاوت های جنگ س��خت و نرم این 
اس��ت که در جنگ سخت، دش��من مشخص است 
و پشت خاکریزهاس��ت، اما در جنگ نرم همه قاطی 
هم هستیم و تشخیص دشمن و دوست بسیار سخت 
است به ویژه زمانی که پرده های نفاق و دورویی وسط 
می آی��د.  فرمانده س��پاه گفت:  انقلاب اس��لامی در 
بعد خارجی به خوبی پیش م��ی رود و موفقیت های 
پی درپی کس��ب می ش��ود ازجمله بیداری اسلامی. 
مقاومت اسلامی توفیقات زیادی به دست آورده است 
اما در داخل مش��کل داریم. جبهه انقلاب اسلامی و 

پیشرفت انقلاب اسلامی در داخل مشکل دارد. 

 جوابیه انصار حزب الله
 به سایت سازمان تبلیغات 

انصار ح��زب الله به مقاله ای که چن��د روز قبل در 
سایت موسسه فرهنگی و اطلاع رسانی تبیان وابسته 
به سازمان تبلیغات اس��لامی در انتقاد از گشت های 
موتوری منتش��ر کرده بود، واکنش نش��ان داد.  به 
گزارش ایلنا، در بخش��ی از این جوابی��ه خطاب به 

سردبیر پایگاه اطلاع رسانی تبیان آمده است: 
»چند س��وال از محضر حضرتعالی به عنوان یک 
روحانی متدی��ن و انقلابی و منص��وب رهبر معظم 

انقلاب داریم: 
1-آیا مطمئن هس��تید مفاد حکم رهبر معظم 
انقلاب در تصدی مس��ئولیت سازمان و راهبردهای 
برگرفته از آن را فراموش نکرده اید.  توصیه دوستانه 

داریم که یکبار دیگر مرور کنید!
2-آیا این سازمان تبلیغات، همان سازمانی است 
که زمانی حضرت آیت الله شیخ احمد جنتی سکاندار 
آن بود؟ بس��م الله.  این ش��ما و این آیت الله جنتی و 

خطبه ها و مواضع سیاسی و فرهنگی ایشان!
3-خدا نکند سازمان تبلیغات به صرف استفاده از 
بودجه دولتی از من��ش و زیّ یک نهاد انقلابی به در 
شود و مانند مجموعه الازهر در مصر و یا سازمان های 
اوقاف در اکثر کشورهای مسلمان مویدالدوله مطلق 

شود که هرگز چنین مباد!«
در ادامه این جوابیه آورده است:  »قابل ذکر است 
س��ایت تبیان وظیفه خود دانسته تا با نقد به گشت 
انصار حزب الله آن هم از س��ر دلس��وزی و برادرانه و 
نه از س��ر تخریب و رقابت های سیاس��ی، همگان را 
نس��بت به بروز تحرکات خودس��رانه و غیرقانونی و 
همچنین رفتارهایی با بازدهی منفی هش��دار دهد 
تا رفتارهای خارج از قانون که در س��الیان گذشته از 
طرف طیف های مختلف باعث ش��ده است تا مردم 

آسیب های بسیاری را متحمل شوند تکرار نشود.«

 بی اطلاعی وزارت کشور 
از وضع دانایی فر 

س��خنگوی وزارت کش��ور از وض��ع دانایی ف��ر 
یکی از مرزبانان کش��ورمان در اس��تان سیستان و 
بلوچستان اظهار بی اطلاعی کرد.  به گزارش ایسنا، 
حس��ینعلی امیری در حاش��یه مراس��م ختم مادر  
هاشمی شاهرودی در جمع خبرنگاران درباره آخرین 
وضع دانایی فر اظهار ک��رد: نمی دانیم دانایی فر زنده 
است یا نه. اما از طریق دستگاه دیپلماسی این مسأله 
پیگیری می شود و وزیر کشور نیز در سفر پاکستان با 
مقامات پاکستانی موضوع را مطرح کرد.  فعلا دولت 
پاکستان رأسا مسئول پیگیری کار است و امیدواریم 

همکاری کند تا این پیگیری ها به سرانجام برسد. 
وی درباره مجوز تش��کیلات ندا گف��ت: مجوز ندا 
در دستور کار اس��ت و در کمیسیون احزاب که تا دو 
هفته دیگر برگزار می شود وضع آن مشخص می شود. 
آنها مدارکشان را تحویل داده اند و ما در وزارت کشور 
بررسی خواهیم کرد.  سخنگوی وزارت کشور با بیان 
این که 35 تشکل درخواس��ت مجوز کرده اند، افزود: 
از این 35 تشکل 5 تای آنها سیاسی هستند و بقیه 

صنفی و مذهبی. 

هاشمی رفسنجانی: 

 ایران و 5+1 
نمی خواهند به شرایط قبل برگردند

رئیس مجمع تش��خیص مصلح��ت نظام صبح 
دیروز در دیدار جمعی از اعضای مجمع کارآفرینان 
ایران با اش��اره به طولانی شدن مذاکرات هسته ای، 
خاطرنشان کرد: مجموعه  اتفاقات و موضع گیری ها 
نشان می دهد ایران و کشورهای 1+5 نمی خواهند 
به ش��رایط قبل برگردند.  ب��ه گزارش ایلن��ا، اکبر 
 هاشمی رفسنجانی با تأکید بر این که »ایران به دنبال 
ساخت سلاح و بمب هسته ای نیست و این موضوع 
را در جنگ تحمیلی به خوبی ثابت کرده اس��ت«، 
اظهار داش��ت: دین مبین اسلام هرگز به مسلمانان 
اج��ازه نمی دهد ک��ه از علم و دانش برای س��اخت 
سلاح های کشتار جمعی و بمب اتمی استفاده کنند.  
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این که 
پایبندی ایران به مقررات بین المللی به اثبات رسیده 
است، افزود: ملت ایران، حق طبیعی، قانونی و مسلم 
خود می داند که از دانش هسته ای برای پیشرفت و 
توسعه کشور همچون سایر کشورهای دنیا بهره ببرد.  
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با ابراز تأسف 
از کارشکنی های همیشگی تندروها در همه مسائل 
کشور گفت:  این بار نیز همچون گذشته تندروهای 
دو طرف فضای همکاری را قبل از مذاکرات غبارآلود 
کرده بودند.  وی با بیان این که عدم توجه صداوسیما 
و تریبون های رسمی به مس��ائل عمیق فرهنگی و 
اقتصادی، باعث ایجاد شبهه در جوانان و مردم جامعه 
می ش��ود، گفت: از صراحت های قرآنی می گذرند و 
یک حدیث غیرمستند از یک نسخه خطی قدیمی 
را مح��ور گفت وگوهای خویش ق��رار می دهند که 

برخلاف حرکت جمعی افکارعمومی دنیاست. 
 وی افزود: اگر سیاست خارجی ما در دولت گذشته 
این چنین مخدوش نمی ش��د، الان می توانستیم از 
صادرات خدمات، یک منب��ع عظیم درآمدی ایجاد 
کنیم.  وی با ابراز تعجب از سخنان نسنجیده ای که 
عده ای علیه ایران می گویند، گفت:  دفاع از گروه های 
مقاومت را تروریست پروری و حمایت از گروه های 

تروریستی منافقین را دفاع از حقوق بشر می دانند. 

 تکذیب تیتر یکی از روزنامه ها 
از سوی دفتر رئیس جمهوری

رواب��ط عموم��ی دفت��ر رئیس جمه��وری طی 
اطلاعی��ه ای تیتر یک��ی از روزنامه های سراس��ری 
را تکذیب ک��رد.  به گ��زارش پایگاه اطلاع رس��انی 
ریاست جمهوری، این روزنامه به نقل از حسن روحانی 
در مصاحبه با س��ی ان ان نوشته بود: هرگونه توافق با 
1+5 باید به تصویب مجلس شورای اسلامی برسد.  
این درحالی است که حسن روحانی رئیس جمهوری 
در بخشی از این گفت وگو و در پاسخ به سوال مجری 
شبکه سی ان ان آمریکا درخصوص احتمال همراهی 
نکردن کنگره با رئیس جمه��وری آمریکا در صورت 
وصول به توافق، تأکید کرده بود که دولت ها مسئول 
پیگی��ری و اجرای توافق��ات در داخل کش��ور خود 
هستند و چه بسا در ایران نیز وقتی به توافق رسیدیم 
لازم باشد احتمالا مجلس شورای اسلامی اقداماتی را 
انجام دهد.  رئیس جمهوری همچنین پیش از این در 
جمع خبرنگاران رسانه های بین المللی در نیویورک و 
در پاسخ به سوالی درباره وجود اختلاف نظر در داخل 
ایران درباره توافق هسته ای گفته بود: خیلی طبیعی 
است که در مس��أله مهمی مانند موضوع هسته ای، 
نظرات در سطح کشور خیلی یکسان نباشد و موافقان 
و مخالفانی وجود داشته باشد اما مذاکرات با پشتوانه 
قاطبه مردم انجام می شود و همه مسئولان عالیرتبه 
نظام به ویژه مقام معظم رهبری از این تیم و مذاکرات 
حمای��ت می کنند و تنه��ا راه منطقی ه��م مذاکره 
خواهد بود. رئیس جمهوری اف��زود: اگر دو طرف به 
توافق برسند، هر کدام در زمینه مسائل داخلی خود 
مسئولیت هایی دارند که باید آن مسئولیت را برعهده 
گیرند و آن را به اتمام برس��انند.  روحانی در پاسخ به 
سوالی درباره اقدامات لازم از سوی آمریکا و ایران پس 
از حصول توافق هسته ای نیز گفت: هر دولتی مسئول 
کار و مسائل داخلی خود است؛ این که آمریکا وقتی 
با ما توافق می کند، چه کارهایی در داخل باید انجام 
دهد، مربوط به خودش اس��ت. ما هم در صورتی که 
توافق حاصل شود باید اقداماتی به خصوص در حوزه 
مجلس شورای اسلامی انجام دهیم و با نمایندگان 

صحبت کنیم. 

 تدبیر جدید مجلس 
برای پیگیری تحقیق و تفحص ها

سخنگوی هیأت رئیسه مجلس درباره تحقیق و 
تفحص هایی که از سوی مجلس به قوه قضائیه ارجاع 
می شود، گفت: در جلسه عصر دوشنبه هیأت رئیسه 
مجلس مقرر شد برای پیگیری و پاسخگویی به این 
تحقیق و تفحص ها معاونت نظ��ارت مجلس با قوه 
قضائیه ارتباط داشته باش��د و موارد را مورد بررسی 
قرار دهد.  به گ��زارش مهر، بهروز نعمتی همچنین 
درباره مسأله سوال نمایندگان از وزرا افزود: از آن جا 
که تلاش شده س��وال نمایندگان از وزرا کمتر شده 
و بیش��تر به صورت مذاکره بی��ن وزرا و نمایندگان 
مسائل موجود حل وفصل ش��ود، از این رو در جلسه 
هیأت رئیسه مقرر شد تا سه ش��نبه دو یا سه هفته 
آینده به سوال نمایندگان از وزرا اختصاص داده شود. 
نعمت��ی ادام��ه داد: ب��ا این اق��دام هم س��والات 
نمایندگان طرح ش��ده و هم وقت وزرا کمتر گرفته 
می شود؛ هیأت رئیسه بنا دارد با ساماندهی این مسأله 
هر دو هفته یک بار یک جلسه علنی از مجلس را به 
س��وال نمایندگان اختصاص ده��د.  نماینده مردم 
اسدآباد همچنین افزود: در این جلسه مقرر شد که 
نشست مش��ترک مجلس و دولت در روز سه شنبه 

هفته آینده در محل صحن پارلمان برگزار شود.

شهروند| حاشیه مراسم ختم والده آیت الله  هاشمی شاهرودی محلی بود 
برای آن که سعید مرتضوی و محمدرضا رحیمی از اتهامات خود اعلام برائت 
کنند.  به گزارش ایلنا، س��عید مرتضوی رئیس سازمان تأمین اجتماعی در 
دوران احمدی نژاد، گفت: ما چون می دانیم در پرونده تأمین اجتماعی حتی 
یک ایپسیلن و یک مورد تخلفی وجود ندارد حفاظت اطلاعات قوه قضائیه، 
وزارت اطلاعات یا هر مرجع دیگری هرچه بیش��تر تحقیقات کند حقیقت 
بیشتر روشن می شود و ما بیشتر اس��تقبال می کنیم.  مرتضوی با اشاره به 
گزارش تحقیق و تفحص مجلس و در پاسخ به س��والی مبنی بر این که در 
این گزارش به تخلفات شما اشاره شده است چطور خود را بی گناه می دانید، 
گفت: در این گزارش آمده است ما 137 ش��رکت به بابک زنجانی داده ایم، 
ما می گوییم اش��کالی ندارد برای واگذاری حتی یک شرکت سند بیاورند. 
حدود یک سال اس��ت که این فرد در زندان است و حتی یک شرکت نیز از 
تأمین اجتماعی به وی واگذار نشده است.  او ادامه داد:  همچنین می گویند ما 
10 رقم زمین را به مجموعه ای داده ایم که ما می گوییم دروغ است. اگر یک 
متر زمین هم در دوره من به فروش رفته سند بیاورید.  همچنین می گویند 
150 میلیون تومان به صداوسیما داده ایم، صداوسیما حساب و کتاب دارد 
و حس��اب تأمین اجتماعی نیز مشخص اس��ت. اگر یک مورد پیدا کردند 
که پرداخت یا واگذاری غیرقانونی صورت گرفته س��ند و مدرک بیاورند تا 
پاسخ دهیم.  البته معاون اول دولت دهم هم در حاشیه همین مراسم گفت:  

هیچ کدام از اتهامات را قبول ندارم و به حکم ابلاغ  شده اعتراض خواهم کرد. 

دو مسئول دولت سابق مدعی شدند: 

ما بی گناهیم
ش�هروند| بیش از یک س��ال از پایان عمر دولت دهم می گذرد اما هنوز 
برخی اموال و س��اختمان های دولتی که در اختیار دولتمردان س��ابق بود، 
بازگردانده نشده اس��ت. این خبر را چندی پیش اکبر ترکان داده بود و بعد 
هم افزوده بود: هم اکنون این پرونده در دس��تگاه قضایی در نوبت رسیدگی 
ق��رار دارد.  ترکان همان زمان درب��اره اینکه »آیا خودرو ه��ا، اموال و برخی 
ساختمان هایی که پیش تر اعلام شده بود در اختیار برخی مسئولان دولت 
گذشته است، پس از گذشت یکسال هنوز هم بازگردانده نشده است؟« گفته 
بود: متاسفانه همچنان خودرو ها، اموال و س��اختمان ها که اعلام شده بود 
توسط برخی مسئولان دولت گذشته مورد استفاده قرار می گیرد، با گذشت 
بیش از یکسال از آغاز به کار دولت یازدهم، هنوز در اختیار این افراد قرار دارد 
و به دولت بازگردانده نشده است.  روز گذش��ته رئیس دیوان عدالت اداری 
در حاشیه مراسم ختم مادر  هاشمی شاهرودی در پاسخ به پرسشی مبنی 
براینکه میزان شکایت های در دولت یازدهم به چه میزان بوده است، گفت: 
ما هنوز آمار شکایت دولت قبل و دولت فعلی)یازدهم( را تفکیک نکرده ایم 
و بای��د زمانی بگذرد تا این موضوع قابل تفکیک باش��د و زمانی که تفکیک 
کنیم می توانیم نظر بدهیم.  محمد منتظری اضافه کرد: هم اکنون یکسری 
شکایاتی که از دولت می شود مربوط به تصمیماتی است که در دولت قبلی 

گرفته شده بنابراین هم اکنون نمی توان میزان شکایات را تفکیک کرد. 
اکبر ترکان هم در حاشیه همان مراسم در جمع خبرنگاران درباره شکایت 
از تخلفات دولت سابق گفت:   شکایت از دولت دهم مسیر خود را طی می کند.

ترکان:  

شکایت از دولت سابق، مسیر خود را طی می کند
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با اش��اره به این که طرح رسیدگی 
به دارایی مسئولان کشور در مجمع درحال پایان است، گفت:  بررسی این 
پرونده طی دو جلسه آینده پایان می یابد.   به گزارش ایرنا، محسن رضایی، 
در حاشیه مراسم ختم والده آیت الله سیدمحمود  هاشمی شاهرودی در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره وضع بررسی پرونده رسیدگی 
به دارایی های مسئولان کشور افزود:  رسیدگی به این پرونده درحال پایان 
بوده و این بحث مهمی است و سراسر مس��ئولان کشور را دربرمی گیرد.   او 
خاطرنش��ان کرد:  لازم است در این راس��تا با حقوقدانان مشورت و سپس 
تصمیم گرفته شود تا مصوبات پشتوانه اجرایی داشته باشد.   رضایی در پاسخ 
به سوالی مبنی بر این که شما در برنامه »سطرهای ناخوانده صدا و سیما« 
بیان کرده اید که باید از آقایان میرحس��ین موس��وی و  هاشمی رفسنجانی 
برای بیان خاطراتش��ان به تلویزیون دعوت شود، گفت: همه کسانی که در 
جنگ بودند باید پاسخگو باشند و سوالات مردم را جواب دهند.   دبیر مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به س��والی درباره واکنش ایران به ادعای 
داعش مبنی بر هتک حرمت به حرم ائمه اطهار گفت: خط قرمز ایران در این 
راستا جدی است. ایران پیشروی داعش را تا حدی تحمل می کند، اگر بیشتر 

شود با همه امکانات از پیشروی آنان جلوگیری می کنیم.  
رضایی در پاسخ به سوالی درباره تجزیه عراق اظهار داشت:  درباره مسائل 
مربوط ب��ه درون خاک ع��راق، دولت و مجلس این کش��ور تصمیم گیری 

می کنند و ما در مسائل داخلی عراق دخالت نخواهیم کرد. 

رضایی خبر داد: 

مراحل پایاني رسیدگی به دارایی های مسئولان
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